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پای صحبت مردم

تپه 3500 ساله جازمکول در مجاورت مارلیک بزرگ 
مورد تخریب قرار گرفت. 

تعدادی از افراد محلی رودبار از تخریب کامل تپه جازمکول 
خبر دادند و گفتند: به سبب تعرض به تپه باستانی یادشده، این 
تپه بطور کامل تخریب و بقدری مسطح شده که می توان از آن 

به جای زمین فوتبال استفاده کرد.
 عین الله عزیز پور، رئیس  اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری رودبار و مسئول یگان حفاظت میراث فرهنگی این 

شهرستان با تایید تعرض به تپه یاد شده گفت :
تعرض با تخریب متفاوت است و فردی از اهالی محل به این 
تپه تعرض کرده که پرونده آن تحویل مقامات قضایی شده است.
معــاون میراث فرهنگــی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع 
دســتی و گردشگری گیلان ضمن تایید تخریب تپه جازمکول 
گفت: این تپه یکی از چهارتپه در مجاورت تپه مارلیک است که 
در سال 1340 توسط عزت الله نگهبان مورد کاوش قرار گرفت.
ولی جهانی افزود: متاسفانه کارشناس میراث فرهنگی این 
اداره کل در بازدید از محوطه یادشده، تعرض به این تپه باستانی 
از سوی یکی از افراد محلی و تسطیح آن را تایید کرده؛ موضوع 

در حال پیگیری است و نتیجه اطلاع رسانی می شود.
وی اضافه کرد: در میان خاک های دپو شــده تپه یادشده، 

استخوان های سه هزار ساله دیده می شود.
تپه جازمکول در کنار تپه مارلیک، یکی از پنج تپه باستانی 
است که در دره گوهررود در اطراف رودبار واقع شده اند؛ زینب 

بیجار، پیلاقلعه و دوربیجار بقیه این تپه ها هستند.

استاندار همدان:

جذب سرمایه گذار خارجی
 از اهداف میزبانی در رویدادهای 2018

همدان- خبرنگار کیهان:
استاندار همدان گفت: جذب سرمایه گذار خارجی و معرفی 
بیشتر جاذبه های گردشــگری این استان از مهم ترین اهداف 

برگزاری رویداد همدان 2018 است.
محمدناصر نیکبخت در کارگروه اشــتغال و سرمایه گذاری استان 
همدان ضمن تاکید بر اینکه مشکلات استان درباره جذب نشدن اعتبارات 
اشتغال فراگیر به کشور اعلام شود، خواستار بررسی مشکلات شرکت 

شیشه همدان و شهرک چوب جورقان از سوی فرماندار همدان شد.
وی اظهار کرد: باید مشــکلات شهرک چوب که برای یک هزار نفر 

شغل ایجاد می کند، مرتفع شود.
اســتاندار همدان با بیان اینکه مشکل اساسی امروز کشور و استان 
دغدغه اشتغال است و نباید طرح های اشتغال استان بدون نتیجه رها 
شود گفت: قرار است سود و جریمه دیرکرد بانکی به واحدهای تولیدی 
بخشیده شود، بنابراین بانک ها تا ابلاغ این مصوبه نسبت به بدهی های 

واحدهای تولیدی اقدامی نکنند.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی استان همدان نیز گفت: 
شهرســتان ملایر ظرفیت بســیار بالایی در حوزه مبل و منبت دارد و 

تعداد بسیاری نیز اشتغال ایجاد کرده است.
کیوان گردان با بیان اینکه بازارچه ویژه مبل و منبت از ســال های 
گذشته مطرح بوده است، اظهار کرد: به همین دلیل بخشی از شهرک 
تخصصی مبل و منبت حاجی آباد شهرستان ملایر به این امر اختصاص 
یافت و با اخذ مجوزهای لازم 70 واحد نمایشــگاهی طراحی و واگذار 

کردیم.
وی افــزود: برای هر یک از این واحدهای نمایشــگاهی با همکاری 
صندوق کارآفرینی امید مبلغ یکصد میلیون تومان تسهیلات با کارمزد 

چهار صد در نظر گرفته شد.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی همدان تصریح کرد: با اجرای 
این طرح بزرگترین شهرک نمایشگاهی مبل و منبت کشور در شهرستان 

ملایر ایجاد می شود.

تبریز- خبرنگار کیهان:
دو حیوان آزار که در هورانه روباهی را شکنجه 
و کشته بودند، به 500 ساعت کار خدماتی رایگان 

و کتاب خواندن، محکوم شدند.
به گزارش محیط زیســت آذربایجان شرقی، علی 
تقی پور رئیس محیط زیست هورانه گفت: این دو نفر 
به انجام 500 ساعت خدمات رایگان و خواندن کتابی 
در مــورد نقش و اهمیت حیوانــات و یا نحوه ارتباط 

انسان با حیوانات محکوم شده اند.
وی افزود: دادگاه عمومی هورانه آنان را به توزیع 
50 جلد از آن کتاب در روســتا به عنوان جایگزین 5 

ماه حبس تعزیری محکوم کرده است.
این گزارش حاکی است دو مجرم مزبور روباهی را 
که درچاه گرفتار شــده بود با سنگ و چوب شکنجه 

و کشته بودند.

اصفهان - خبرنگار کیهان:
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان 
گفت: جایگزینی گونه های چمن مقاوم به خشکی در دستور کار 

سازمان پارک ها قرار گرفته است.
فروغ مرتضایی نژاد در جمع خبرنگاران با بیان اینکه طی 400 سال 
اخیر امسال بیشترین مدت زمان قطعی  آب در بستر رودخانه زاینده رود 
را شاهد بودیم، اظهار کرد: خشکی رودخانه زاینده رود، فرونشست زمین 

و خشکی چاه ها و آب های زیرزمینی را به همراه دارد.
مدیرعامل ســازمان پارک ها و فضای ســبز شــهرداری اصفهان 
تصریح کرد: درختان حاشــیه رودخانه که روزگاری نه چندان دور از 
آب زاینده رود سیراب می شدند، امروز با مشکلات و هزینه های زیادی 
آبیاری می شوند و درختان چنار شهر اصفهان به علت خشکسالی دچار 

پاییز  زودرس شده اند.
وی گفت: ســازمان پارک ها توانست فضای سبز شهر را علی رغم 
بحران خشکســالی بــا صرف هزینه های ســنگین و با اســتفاده از 

170دستگاه تانکر آب رسانی حفظ کند.

شوری آب کیفیت خرمای خوزستان 
را به شدت کاهش داد

اهواز- خبرنگار کیهان:
رئیس نظام صنفی کشاورزی خوزستان گفت: باید در 

استان الگوی کشت خرما را تغییر بدهیم.
»مســعود اسدی« در نشست خبری با اصحاب رسانه اظهار 
داشت: اگر قرار باشد در استان خوزستان کشت خرما را از دست 
بدهیم باید پیش از آن بسیاری از محصولات دیگر تغییر الگوی 

کشت پیدا کنند.
وی افــزود: اکنون در حوضه مــارون، زهره و جراحی چهار 
فصل زراعی اســت که کشاورزان استان خوزستان آب مناسبی 
برای کشــت ندارند و در این زمینه با مشکلات جدی معیشتی 

مواجه هستند.
دبیرکل خانه کشاورز استان خوزستان با تاکید بر اینکه اگر ما 
اقدامات موثر و فوری در این رابطه انجام ندهیم، باید نخل را از 
استان خوزستان حذف شده بدانیم گفت: این مسئله به منزله آن 
است که خیلی ها باید از زندگی در خوزستان صرف نظر کنند زیرا 
زندگی بسیاری از مردم در استان به نخل و خرما وابسته است.
اســدی با اشاره به وضعیت نخلستان های استان به ویژه در 
شهرهای آبادان و خرمشهر بیان کرد: ده ها هزار نخل و پاجوش 
تازه کاشته شده در یک یا دو سال اخیر به دلیل وضعیت شوری 

آب در این دو شهر از بین رفته اند.
وی گفت: شوری آب امسال کیفیت و کمیت محصول خرمای 

کشاورزان در استان خوزستان را به شدت پایین آورد. 
اســدی تصریح کرد: استانداری خوزســتان آنگونه که باید 
از بخش کشــاورزی حمایت نکرده است این درحالی است که 
در اســتان های فلات مرکزی برای جبران خسارت کشاورزان 

صندوق های معوض کشت کم آبی تشکیل شده است.
وی تصریح کرد: این در حالی است که علی رغم  پیگیری ها 
و مصوب شدن پرداخت معوض کشت به کشاورزان خوزستانی،  
این مصوبه در حد یک کاغذ باقی ماند و هیچ مبلغی تاکنون به 

کشاورزان پرداخت نشده است.

عضو شورای عالی استان های کشور گفت: 
چینی ها با صید ناروا با کشــتی های بزرگ و 
صنعتی شان، دریا را جارو می کنند و نسل آبزیان 

را از بین می برند.
کیانوش جهانبخش در جلسه شورای عالی استان ها 
افزود: به مشاهدات و حرف مردم و صیادان هرمزگان 

در این زمینه اعتماد کنید.
این عضو شورای شهر بندرعباس ضمن انتقاد از 
ورود فاضلابهــای خانگی و صنعتی به دریا ، گفت: تا 
زمانی که محیط زیســت زیر نظر دولت ها اداره شود 

و از دولت ارتزاق کند وضع به همین منوال است.
وی تصریــح کرد: مطمئنا اولویت دولت ها، ایجاد 
 اشتغال و توسعه صنایع و کسب درآمد است و حفظ 

محیط زیست اولویت دسته چندم آنهاست. 

جهانبخش با  اشــاره به اینکه هرمزگان تبعیدگاه 
نیست، بلکه پایتخت مهمان نوازی ایران اسلامی است، 
ادامه داد: مردم هرمزگان قاچاقچی یا شرور نیستند، 
قاچاقچی، نکبت زاده ها و رانت خوارانی هستند که در 
مرکز به صورت سازمان یافته، ضربه مهلک اقتصادی 

به کشورمان وارد می کنند.
وی افزود: شغل آبا و اجدادی مردم هرمزگان در 
طول قرن هــا در کنار محافظت و صیانت از خلیج تا 
ابــد فارس، پیله وری و داد و ســتد از دریا و صیادی 
بوده اســت، وقت آن اســت که باز تعریفی از قاچاق 
در هرمزگان و سایر نقاط مرزی میهن داشته باشیم 
تا مردم هرمزگان همچون گذشته های دور به کسب 
روزی حــلال از دریــا ادامه دهنــد و معاش خود را 

تامین کنند.

اهواز- خبرنگار کیهان:
اجرای طرح توســعه ای پالایشگاه بید بلند 
خلیج فارس، بهبهــان را به یکی از قطب های 

صنعتی منطقه تبدیل خواهد کرد.
رئیس هیئت عامل صندوق توسعه ملی در بازدید 
از ابر پروژه پالایشــگاه بید بلنــد خلیج فارس گفت: 
صندوق توســعه ملی از پروژه های بــزرگ زیربنایی 

پشتیبانی می کند.
مرتضی شــهیدزاده در ادامه افزود: در خوزستان 
چندین پروژه در دست اجراست تا شاهد توسعه بیشتر 

در راستای سیاست اقتصاد مقاومتی باشیم.
استاندار خوزستان نیز در این بازدید گفت: یکی از 
مهم ترین پروژه هایی که صندوق توسعه ملی به کمک 
بخش خصوصی ســرمایه گذاری کرده، پالایشگاه بید 
بلند خلیج فارس در 20 کیلومتری شهرستان بهبهان 

با 2/3 میلیارد دلار هزینه است.
غلامرضا شریعتی افزود: این پروژه در طول 2 سال 
گذشته سرعت بســیار خوبی داشته و رضایت مندی 
بســیار خوبی هم در جهت اشــتغال و هم در تحقق 
اقتصــاد مقاومتی صورت گرفته اســت که امیدواریم 

ظرف یکسال آینده به بهره برداری برسد.
وی خاطرنشــان کرد: امیدواریم بتوانیم با کمک 
صندوق توســعه ملی و بانک هــای عامل، صنعت و 
معدن و بانک سپه پروژه  های زیرساختی در حوزه های 
مختلف را در اســتان خوزســتان به پیــش ببریم و 
مشــکلات و معضلات خوزستان را به حداقل رسانده 
و سهم خوزســتان را در تولید ناخالص ملی بیشتر و 

بیشتر کنیم.
استاندار خوزســتان عنوان کرد: ما به دنبال این 
هســتیم که صنایع پائین دســتی این پروژه که یک 
مجتمع پتروشــیمی است و مواد تولیدی و محصول 
این پروژه را که یکی از مواد آن پروپان است را به پلی 
پروپیلن تبدیل کند که با راه اندازی آن باعث اشتغال 

قابل توجهی در منطقه خواهد شد.
شــریعتی از موافقت اولیه جهت تامین ســرمایه 
این پروژه پایین دســتی از محل صندوق توسعه ملی 

خبر داد.

معاون امور تعــاون وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی گفت: چهار استان مرزی شامل هرمزگان، 
آذربایجان غربی، کردستان و بوشهر رتبه نخست 
جذب تسهیلات  اشتغال پایدار روستایی را به خود 

اختصاص داده اند. 
حمید کلانتری افزود: این اســتان ها به ترتیب 66 
درصــد، 58 درصد، 53 درصــد و 51 درصد اعتبارات 

تخصیصی را جذب کرده اند.
وی تاکیــد کرد: عملکرد اســتان ایلام در جذب و 
پرداخت تسهیلات  اشتغال روستایی در مقایسه با دیگر 
استان های کشور مطلوب نیست و تنها 33درصد اعتبارات 
تخصیصی در این استان جذب شده است که در رتبه 21 

و 22 کشور قرار دارد.
معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: استان ایلام در زمینه تسهیلات مصوب دستگاه های 
اجرایی رتبه نزدیک به آخر را در میان استان های کشور 
دارد و در زمینه تســهیلات مصوب بانک ها نیز با 420 

میلیارد ریال همین وضعیت را دارد.
کلانتری اضافه کرد: در زمینه پرداخت تسهیلات از 
سوی بانک ها، وضع ایلام بهتر است و با 280 میلیارد ریال 
پرداختی در رتبه 21 و 22 کشور قرار دارد اما در مجموع 
وضعیت مطلوبی ندارد و مسئولان این استان درخصوص 
دلایل آن و همچنین راهکارهــای رفع موانع پرداخت 
تسهیلات  اشتغال روستایی باید تامل و برنامه ریزی کنند.

وی یادآور شد: این استان در زمینه نسبت پرداخت 
تســهیلات به تعداد طرح های معرفی شده به بانک ها با 
23 درصد استان پنجم کشور است و این نشان می دهد 
عملکرد بانک ها خوب است و فعالیت کارگروه استانی در 
زمینه شناسایی، تصویب و معرفی طرح ها به بانک های 

عامل باید سرعت بیشتری بگیرد.
معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: در حوزه تعاونی ها نیز تنها 180میلیارد ریال طرح 
مصوب شده که از این میزان هم تنها 40 میلیارد ریال 

پرداخت شده است که رقم بالایی نیست.
کلانتری تاکید کرد: در این استان در زمینه جذب 
تسهیلات  اشتغال پایدار روستایی باید تحرک بیشتری 

ایجاد شود.
وی یادآور شــد: در حالیکه در کشور بانک توسعه 
تعاون در زمینه پرداخت تســهیلات روستایی رتبه اول 
را دارد این اســتان با فاصله زیادی دوم اســت و بانک 
کشــاورزی نیز با توجه به اعتبارات مناسبی که در نظر 

گرفته شده است عملکرد خوبی ندارد.
کلانتری با بیان اینکه مدیران بانک های استان باید 
مشــکلات و موانع پرداخت تسهیلات  اشتغال روستایی 
را شناســایی و رفع کنند، اضافه کرد: تمامی اســتان ها 
برای جذب این اعتبارات تنها تا 15 شــهریورماه امسال 
فرصت دارند در غیر اینصورت به استان های فعال دیگر 

اختصاص می یابد.

اردبیل - خبرنگار کیهان:
استاندار اردبیل بر ضرورت حمایت مسئولان 

از سرمایه گذاران در سطح منطقه تاکید کرد.
اکبر بهنامجو در مراســم آغــاز عملیات اجرائی 
ســومین پل بــزرگ معلق جهــان در منطقه نمونه 
گردشگری »ازناو« خلخال گفت: با اقدامات انجام یافته، 
مشکلات عمده فراروی سرمایه گذاری بخش خصوصی 
در استان برطرف شــده و ضروری است مسئولان و 
مدیران دستگاه های اجرائی تا زمان بهره برداری طرح ها 
و پروژه ها آنها را برای رسیدن به هدف همراهی نمایند.

وی با اشاره به طرح های گردشگری در دست اقدام 
در خلخال گفت: خلخال پیشانی گردشگری و دروازه 
ورود گردشــگران از جنوب استان به منطقه است و 
مسلما هماهنگی مسئولان و دست اندرکاران می تواند 
در تشویق هرچه بیشتر سرمایه گذاران برای حضور در 

خلخال موثر باشد.
وی افزود: ازمجموع چهار پیســت اسکی درنظر 
گرفته شــده در استان، یک پیست استاندارد مربوط 
به منطقه »اندبیل« خلخال است که ازسوی سازمان 

همیاری شهرداری های استان احداث می شود.
پل معلق »ازناو« به طول 450 متر و ارتفاع 100 
متر بزرگ ترین پل معلق خاورمیانه و سومین پل معلق 
جهان پس از پل های معلق 530 متری سوئیس و 480 

متری آلمان است.

استاندار سمنان :

مدیران غیر پاسخگو
 برکنار می شوند

استاندار سمنان مدیران غیر پاسخگو را به دانش آموزان 
تنبل تشبیه کرد و از برکناری مدیران غیرپاسخگوی این 

استان خبر داد.
سید شهاب الدین چاوشی در همایش تجلیل از خبرنگاران 
در سالن همایش های تأمین اجتماعی سمنان با تأکید بر لزوم 
پاســخگویی مدیران این استان و ارتباط دستگاه های اجرایی و 
مدیران کل سمنان با مردم اظهار داشت: سؤال خبرنگاران برآمده 

از مطالبات مردمی است و مدیران باید پاسخگوی آنان باشند.
وی با بیان اینکه نقدپذیری از سوی مدیران لازمه مطالبات 
مردمی است تصریح کرد: مدیران باید با نقد پذیری و استقبال 
از نقد های ســازنده در راستای بهبود خدمات و تسریع در روند 

خدمت رسانی به مردم گام بردارند.
وی با  اشــاره به نیاز جامعه امروز به خبرنگار و خبرگزاری ها 
اظهار داشــت: رســانه از جمله مهم ترین ابزار های ما در جنگ 
اقتصادی است و نباید از کارکرد و نقش حیاتی آن غفلت کرد.

استاندار سمنان با تأکید بر لزوم وحدت و یکپارچکی در میان 
مسئولان اجرایی و مردم افزود: مشکلات امروز زیاد است و برای 
مقابله با تهدیــدات خارجی دولت و ملت باید در کنار یکدیگر 

بوده تنها راه حل وحدت ملی و همدلی است.

وزیر جهاد کشــاورزی گفت: در اســتان 
مازنــدران و گیلان نباید تنها به یک کشــت 
محصول اقدام شود و برای حفظ بستر تولید و 
بهره برداری بالا چاره ای جز افزایش تراکم کشت 

از یک به دو نداریم.
محمود حجتی در جمع اعضای هیئت مدیره مرکز 
تجارت و پایانه صادرات برنج مازندران در آمل گفت: 
اکنون نباید در استان های مازندران و گیلان که دارای 
خاک حاصلخیز و منابع آبی مناسبی نسبت به دیگر 
استانهای کشور است، به یک کشت محصول اقدام شود.

وی، توســعه آب بندانها و لایروبــی آنها را برای 
افزایش تراکم کشــت حائز اهمیت خواند و ادامه داد: 
به دنبال خشکســالی های اخیر در کشور، دولت برای 
حفظ بســتر کشاورزی و تامین منابع آبی کشاورزی، 
لایروبی آب بندانها پس از برداشت محصول را شروع 

کرده است.
وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه دولت به دنبال 
کاهش هزینه های بخش تولید کشــاورزی در کشور 
است، گفت: یکی از راهکارهای وزارت جهادکشاورزی 
برنامه های ترویجی برای تغییر الگوهای کشت و حتی 

توسعه تراکم کشت در برخی استانها است.
حجتی، با بیان اینکه توسعه مکانیزاسیون بخش 
کشــاورزی با حمایت دولت در بخش تجهیز، تامین 

اجحاف در حق مردم
چارترکننده های کشــور که تعداد محدود و مشخصی هستند در 
روزهای اخیر به صورت سرسام آوری اقدام به افزایش قیمت بلیط های 
خود کرده اند. اقدام تامل برانگیزتر اینکه یکی از این چارترکننده های 
معروف و بزرگ برخی پروازهای خود را به یک باره کنسل و مسافرانی 
را که با زحمت و قیمت زیاد بلیط تهیه کرده اند را سرگردان فرودگاه ها 
می کند و به فاصله چند ساعت همان پرواز را با همان شرکت هواپیمایی 
با قیمت بالاتر مجددا فعال و اقدام به فروش مجدد بلیط به مسافران 

مستاصل که راهی جز خرید بلیط ندارند؛ می کند.
این اجحاف مسلم و روشن در حق مردم است. در حالی که اغلب 
شرکت های چارترکننده به نوعی به بدنه دولت متصل هستند. به نظر 
می رسد بهتر است نحوه فروش چارتری از شبکه پروازی کشور جمع 
شود زیرا اکثر نوسانات بی رویه قیمت ها از همین طریق صورت می گیرد.
اهواز- نواصر

افزایش خودسرانه نرخ آب
با توجه به تاکید رئیس جمهور به عدم افزایش نرخ آب متاســفانه 
مسئولان سازمان آب منطقه دهقان ویلای کرج اقدام به تغییر قبوضی 
چند واحدی به تک واحدی و محاسبات جدید کردند که این امر باعث 
افزایش سرسام آور نرخ قبوض آب شده است. این در حالی است که در 
صورت اعتراض، سازمان آب منطقه دهقان ویلای کرج مشترکان را به 
نصب اجباری پمپ و تانکر آب می کند. تقاضای رســیدگی مسئولان 

در این خصوص را داریم.
ساکنان دهقان ویلای کرج

عامل انسانی در آتش سوزی های هور
آتش سوزی نیزارهای تالاب هورالعظیم هویزه دخالت عامل انسانی 

بوده و همچنان بایستی منتظر این مهمان ناخوانده باشیم.
مردم برای حل معضل دست به دامان مسئولان شده اند. چنانچه 
مشــکلات تنفسی و تبعات این دودهای ناخوشایند و پدیده شوم که 
بر فضای شهرســتان های هویزه و دشت آزادگان خیمه انداخته است 
چاره اندیشــی و تدبیر نگردد بایستی منتظر فاجعه عظیم انسانی در 
منطقه بود. اثرات دود که مشکلات تنفسی را برای کودکان و شهروندان 
و زنان و پیر و جوان هدیه آورده است زنگ خطری است که در کمین 
یک فاجعه انســانی است. ســقط جنین، مبتلا شدن به بیماری های 
ریوی، تبعات سرطان زای این دودها در آینده و مواجه شدن کودکان 

با مشکلات تنفسی و... از تبعات این پدیده شوم است.
هویزه- حسینی

ساری - خبرنگار کیهان:
مدیرکل راه آهن شمال با رد برخی شایعات فنی در ارتباط 
با پل ورسک، گفت: پل ورسک مشکل فنی برای تردد نداشته 
و عملیات تعمیر و بازسازی آن در پروسه زمانی انجام می شود.

یوسف گران پاشا در حاشیه بازدید خبرنگاران مرکز استان مازندران 
از محل پل ورسک گفت: پل ورسک حدود 75 سال در حال بهره برداری 
است و بحثی به نام گارانتی وجود ندارد بلکه پروسه نگهداری این پل 

در حال انجام است.
وی با اعلام اینکه این پل ازجانب دانشگاه علم و صنعت و صنعتی 
شریف کنترل می شود، افزود: سنسورهای روی پل نصب شده که مقدار 
نیرو که از چرخ به طاق پل وارد می شود را اندازه گیری می کنند. در حال 

حاضر قطار با سرعت 60 کیلومتر از روی پل عبور می کند.
مدیرکل راه آهن شمال کشور در ارتباط با برقی کردن قطار شمال 
کشــور، گفت: اقدامات اولیه انجام شده است و قرارداد درون سازمانی 
طرف روسی تا حدودی دچار مشکل شده است که این موضوع داخلی 
و مربوط به خود شــرکت هست ولی پروسه برقی کردن راه آهن شمال 

کشور متوقف نشده است و در حال انجام است.
وی در ارتباط با ایجاد تونل در برخی شهرهای مازندران که توسط 
مدیران شهری و نمایندگان مطرح می شود، اظهار کرد: در هیچ جای دنیا 
این روند مرسوم نیست، مباحثی گاهی در رسانه ها از جانب نمایندگان 
و برخی متولیان شــهری مطرح می شودکه به صورت عملیاتی اقدامی 

در این ارتباط نشده است.
مدیرکل راه آهن شــمال در خاتمه گفت: محور راه آهن قائم شهر به 

ساری دوخطه می شود.

خشکی رودخانه زاینده رود 
فرونشست زمین را به همراه دارد

سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی البرز گفت: 
بعد از فارغ التحصیلی گزینه منتخب شورا، نامه ای 
محرمانه از یکی از ارگانها با محوریت کپی بودن 
موضوع پایان نامه فرد نامبرده به دانشگاه ارسال 
و این موضوع در کمیته تخصصی جهت بررسی 

مطرح شد.
محمدحسن برهانی فر افزود: بررسی های اولیه در 
کمیته انضباطی و بدوی مشخص شد موضوع پایان نامه 
گزینه منتخب شورای شهر، قبلاً تحت عنوان یک طرح 

دریکی از مناطق شهرداری کرج اجرایی شده است.
به گفته سرپرســت دانشــگاه آزاد اسلامی البرز، 
علــت اخذ تأییدیه موضوع ایــن پایان نامه عدم ثبت 
این موضوع در سایت علمی »ایران داک« بوده است، 
چراکه پیش  از این به عنوان یک طرح اجرا شده است 

نه یک مقاله علمی.

برهانی فــر بابیــان اینکه یک ارگان وابســته به 
شهرداری تکراری بودن مطلب پایان نامه شهردار کرج 
را به دانشگاه ارسال کرد، یادآور شد: کمیته تخصصی 
دانشــگاه نیز کپی بودن موضوع پایان نامه را تأیید و 

اعلام کرده است.
وی تأکید کرد: کمیته انضباطی مدرک دانشــجو 
نامبرده را باطل کرده و بعد از ابلاغ، دانشــجو فرصت 
اعتراض را خواهد داشت و در کمیته مربوطه اعتراض 

وی موردبررسی قرار خواهد گرفت.
سرپرســت دانشگاه آزاد اســلامی البرز در پایان 
خاطرنشان کرد: دانشجوی نامبرده می تواند بار دیگر 
واحد پایان نامه را اخذ کرده و با  ارائه موضوع جدید به 
تحقیقات خود ادامه دهد و در جهت اتمام تحصیلات 
تکمیلی خود در موعد مقرر دانشگاه به دفاع از پایان نامه 

خود بپردازد.

مدیرکل راه آهن شمال کشور:

پل ورسک مشکل فنی ندارد

وزیر جهاد کشاورزی:

تبدیل اراضی شالیزار به ویلا نگران کننده است

آب، کشــت و برداشت کشــاورزی در سال های اخیر 
رشــد خوبی داشته اســت، گفت: به صورت ویژه در 
این ســال ها مکانیزاسیون بخش کشــت و برداشت 
محصولات کشــاورزی ازجمله توزیع دســتگاه های 
نشاکار و کمباین های مخصوص برداشت برنج افزایش 

داشته است.
وزیر جهادکشاورزی با  اشاره به اینکه تغییرکاربری 

زمین تنها در مازندران نیســت و این مشکل در کل 
کشــور اســت، گفت: اینکه اکنون به دلایلی کشاورز 
عنوان می کند که تولید حمایت نمی شــود و اقدام به 
تغییرکاربری و فــروش زمین انجام می دهد، موضوع 

نگران کننده ای است.
حجتی افزود: وقتی شالیزارها تبدیل به ویلا شود، 
نســل آینده و فرزندان این اســتان نمی توانند بستر 

کشــاورزی نسل های قدیمی را شــاهد باشند و باید 
سرایدار ویلای میهمان های ناخوانده شوند.

وی گفــت: دولت در ســال های اخیر با پرداخت 
تسهیلات سعی زیادی داشته تا کشاورز را متقاعد به 

حفظ بستر کشاورزی کند.
مرکز بین المللی تجارت و پایانه صادرات برنج ایران 
در زمینی به مساحت بیش از 170 هزار مترمربع در 
حال ساخت است که 50 هزار مترمربع آن انبار برنج 
و 6 هزار متر مربــع نیز واحدهای تجاری و خدماتی 
و سالن معاملات و پنجره واحد برای صادرات است. 

تاکنون بیش از 800میلیارد ریال توســط بیش 
از 430 ســهامدار برای فازنخســت این مرکز هزینه 

شده است. 
با بهره برداری از فاز نخست این پایانه سالانه برای 
حدود 350 هزار تن برنج و در فاز نهایی تا 700 هزار 
تن برنــج تولیدی مازندران ظرفیت نگهداری، خرید، 

فروش و صادرات ایجاد می شود. 
ساماندهی بازار فروش و عرضه برنج، برند سازی و 
اطمینان خاطر برای مصرف کننده جهت خرید برنج 
سالم و بدون ناخالصی و نیز جلوگیری از واردات برنج 
و ظرفیــت برای صادرات این محصول از دیگر اهداف 
مهم ساخت مرکز بین المللی تجارت و پایانه صادراتی 

برنج ایران در مازندران است.

چهار استان مرزی رتبه نخست جذب تسهیلات روستایی را دارند

تپه باستانی 3500 ساله در گیلان 
تخریب شد

تبریز- خبرنگار کیهان:
معــاون حفاظت و بهره بــرداری منابع آب 
منطقه ای آذربایجان شــرقی گفت: آذربایجان 

شرقی دومین استان سیل خیز کشور است.
»مجتبی جلیل زاده« در »کارگروه تخصصی سیل 
و رودخانه هــا« افزود: تصرفــات در حریم رودخانه ها 
و مســیل ها موجب افزایش مخاطرات ســیل شــده 
و 70 درصــد اعتبارات بلایــای طبیعی برای جبران 
خسارت های ســیل بوده است، وی اظهار داشت: 50 

درصد آذربایجان شرقی در معرض سیل قرار دارد.
به گفته جلیل زاده، امسال سیل به شهرهای کلیبر، 
خداآفرین، جلفا و تبریز خسارت زد و در تبریز چندین 

بار سیل جاری شد.
وی یادآور شــد: منطقه 5 تبریز بدلیل ساخت و 
سازهای غیر اصولی، در معرض خطرات بیشتر ناشی 

از سیل است.

تبریز- خبرنگار کیهان:
رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان شرقی از 
بلاتکلیفی دستگاه بررسی ژنتیکی سلامت جنین 

در گمرک خبر داد.
»جعفر محسنی« گفت: برای خرید این دستگاه  
15 میلیارد ریال پرداخت شــده ولی اکنون به دلیل 
بوروکراسی ونوسانات ارزی، در گمرک بلاتکلیف است.

وی افزود: با ترخیص این دســتگاه از گمرک، از 
آن در مرکز درمان ناباوری استان استفاده می شود. 

محسنی اظهار داشــت: بعد از ترخیص، دستگاه 
»ان جــی اس« ظرف  2 ماه راه اندازی خواهد شــد تا 
مردم دیگر مجبور به رفتن به تهران نباشند. ضمن آن 
که هر ماه 1500 نفر به مرکز ناباوری مراجعه دارند.

محســنی از اجرای طــرح نصــب نیروگاه های 
خورشیدی در پشت بام منازل مددجویان کمیته امداد 
برای فروش برق تولیدی خبر داد و در عین حال تاکید 
کرد: تلاش می شود با سرمایه گذاری خارجی سلول های 

خورشیدی در تبریز به تولید برسد.
وی افزود: آذربایجان شــرقی قطب تولید انرژی 
خورشیدی اســت و نیاز به سرمایه گذاری های بالا و 

ارز دولتی داریم.

بلاتکلیفی دستگاه 
بررسی ژنتیکی

 سلامت جنین در گمرک

بهبهان به یکی از 
قطب های صنعتی 

خوزستان تبدیل می شود

مدرک دانشگاهی شهردار کرج باطل شد

عضو شورای شهر بندر عباس :

صیادان چینی در حال نابودی آبزیان 
خلیج فارس هستند

آذربایجان شرقی دومین استان 
سیل خیز کشور است

تاکید استاندار اردبیل 
بر حمایت مسئولان از 
سرمایه گذاران بخش 

خصوصی

حیوان آزاران
 به 500 ساعت کار

 و مطالعه کتاب محکوم شدند
استاندار گلستان گفت که جنگل های بکر این 
استان بویژه منابع هیرکانی به عنوان ذخایر ناب 
ایران و حتی جهان به امکانات مهار آتش از جمله 

تجهیزات هوایی و بالگرد نیاز جدی دارد. 
سیدمناف هاشمی گفت : ســالانه گستره زیادی از 
جنگل های استان به دلیل آتش سوزی و نبود تجهیزات 
کامل و مناســب برای خاموش کردن نابود می شود که 
استقرار بالگرد برای امداد رسانی می تواند حجم خسارت 

را تا حد زیادی کاهش دهد.
وی با یادآوری گرم شدن تدریجی زمین و طولانی 
شــدن فصل گرم که امسال تشــدید شد، بیان کرد: 
گلســتان در مقایسه با دو اســتان شمالی و ساحلی 
دیگر خشــک تر و کم بارش تر است که همین مورد 
احتمال افزایش آتش ســوزی در جنگل های استان را 

افزایش می دهد.
استاندار گلســتان افزود: امســال آتش سوزی های 

زیادی در جنگل های گلســتان رخ داد که اگر اقدام به 
موقــع نیروهای امدادی محلی، دهیاران و روســتاییان 
نبود، بی تردید بخش زیادی از این عرصه های ارزشمند 

طبیعی از بین می رفت.
هاشمی ادامه داد: زمینه بروز آتش سوزی های بزرگ 
در جنگل های هیرکانی گلستان وجود دارد که استقرار 
بالگرد برای استفاده در مواقع اضطراری می تواند از بروز 

فاجعه تلخ و نابودی وسیع جنگل ها جلوگیری کند.
وی نیــاز به دیگر تجهیزات از جمله سنســورهای 
هشدار آتش، پهپاد و تجهیزات سبک را نیز مورد تاکید 
قرار داد و با یادآوری ظرفیت های گردشــگری گلستان 
گفت: اســتفاده درســت و هدفمند از جنگل و جزیره 
آشــوراده بخشی از این ظرفیت است که امیدواریم رفع 
موانع قانونی و اخذ مجوزهای لازم راهگشای بهره مندی 
از امکانات اســتان برای ایجاد شغل، درآمدزایی و ارزش 

افزوده مردم منطقه باشد.

جنگل های هیرکانی به بالگرد نیاز دارد


